
                                    PROTOKÓŁ  Nr XLIII/2010

z  posiedzenia  XLIII  Sesji  Rady  Gminy  Solec-Zdrój,  odbytego  w  dniu  30  sierpnia   2010r.  w 
budynku administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 9.50. 

                                Ad.1.  Otwarcia XLIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Zenobiusz Kowalczyk. Przywitał obecnych na Sesji radnych, 
sołtysów i gości zaproszonych.  

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
14 radnych, co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecny na Sesji był radny Robert Fortuna .
Lista obecności – w załączeniu.
                                
                                Ad.2. Następnie zaproponował poszerzenie porządku o pkt 11a/ i 11b/ oraz 
odczytał  porządek XLIII Sesji Rady Gminy:

1. Otwarcie XLIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

2. Przyjęcie porządku obrad XLIII Sesji Rady Gminy Solec - Zdrój.

3. Przyjęcie Protokołu z posiedzenia XLII Sesji Rady Gminy.

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XLII Sesji Rady Gminy.

5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta.

6. Interpelacje i zapytania radnych.

7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w 
zakresie realizacji wspólnej inwestycji.

8. Uchwała w sprawie zmiany w Statucie Związku Międzygminnego „NIDA 2000”.

9. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania 
wierzytelności z tytułu należności mających charakter cywilnoprawny oraz 
udzielania ulg w spłacaniu tych należności.

10. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu rehabilitacji osób niepełnosprawnych w 
Gminie Solec-Zdrój.

11. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2010r. 

11a/ Uchwała w sprawie powierzenia Spółce pod firmą: Zakład Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 
Rzędowie zadania własnego Gminy w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi 
poprzez ich zagospodarowanie w Zakładzie Gospodarki Odpadami Komunalnymi na 
terenie byłej Kopalni Siarki „Grzybów” w miejscowości Rzędów (gmina Tuczępy) 
oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę umowy wykonawczej niezbędnej dla 



realizacji projektu pn.: „Kompleksowy System Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
w Rzędowie Gmina Tuczępy”, dofinansowanego ze środków wspólnotowych UE.

              11b/ Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek opłaty targowej oraz  
             sposobu jej poboru.

12. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

13.  Wolne wnioski i zapytania.

14.  Zakończenie obrad.

       Proponowany porządek posiedzenia, poddany pod głosowanie radnych został  przyjęty 

jednogłośnie.
                     
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 

protokołu z posiedzenia XLII Sesji Rady Gminy. 

Protokół został przyjęty głosowaniem – jednogłośnie.       

                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 

uchwał podjętych na XLII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

      Sprawozdanie - w załączeniu.

       
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 

wydanych  w okresie między Sesjami.

Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Informacja – w załączeniu.
        
                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:

− radny Czesław Zeliasz: Czy znany jest termin rozpoczęcia budowy drogi na „warszawę”?

− radny  Stanisław Doktór: 
- Dlaczego posesja p. Borowy z Wełnina nie jest ujęta w projekcie na budowę kanalizacji?
- Na drodze powiatowej w Wełninie w odległości ok. 70 m od krzyżówki  oraz na wysokości 
boiska  zbiera się woda utrudniająca przejazd.
- Uzupełnić oświetlenie uliczne w Toczyskach.

− radny Jerzy Łukasiewicz:
- Czy będzie dokończona droga od Zwierzyńca do p. Biskupka? Rolnicy chcą  z niej korzystać. 
Wykonaną dotychczas drogę należy wyrównać równiarką.



− radna Teresa Janusiewicz:
- Kiedy będzie poprawiona droga z Włosnowic w kierunku Solca?
- Kiedy będzie wożony kamień na drogi dojazdowe?

− radny Włodzimierz Grabda:
- Przy drodze na Gadawę kopane są rowy, nie ma natomiast przepustów  i rolnicy nie mogą 
wjechać na pole.
- Po ostatnich deszczach nieprzejezdne są drogi. Potrzebny jest rum , aby wyrównać
wyrwy.

− radny Leszek Podkowa:
- Konieczny jest remont ulicy Sienkiewicza na odcinku od ul. 1 Maja do Leśnej.
- Jak wygląda sprawa rozbudowy infrastruktury sportowej w Solcu?

                          Ad.7. Przewodniczący Rady Zenobiusz Kowalczyk poinformował , że projekty 
uchwał były omawiane na posiedzeniach komisji i wszystkie otrzymały pozytywną opinię. 
Następnie odczytał  uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w zakresie 
realizacji wspólnej inwestycji i poddał  pod głosowanie.

Za przyjęciem głosowało  – 14 radnych,

przeciw – 0,

wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr  XLIII/202/2010 zmieniająca uchwałę w sprawie  zawarcia porozumienia 
międzygminnego w zakresie realizacji wspólnej inwestycji – w załączeniu.

                               Ad.8. Następnie Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod  głosowanie 
uchwałę w sprawie zmiany w Statucie Związku Międzygminnego „NIDA 2000”. Uchwała 
otrzymała  następującą ilość głosów:

− za przyjęciem 14,
− przeciw 0
− wstrzymało się 0.

Uchwała Nr XLIII/203/10  w sprawie zmiany w Statucie Związku Międzygminnego „NIDA 2000” 
– w załączeniu.   

                          Ad.9. Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad, 
sposobu i trybu umarzania wierzytelności z tytułu należności mających charakter cywilnoprawny 
oraz udzielania ulg w spłacaniu tych należności.
Odczytana i poddana pod głosowanie przyjęta została jednogłośnie, 14 - głosami "za",  0 – przeciw 
i 0 -  wstrzymujących się. 

Uchwała nr XLIII/204/10 w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania 
wierzytelności z tytułu należności mających charakter cywilnoprawny oraz udzielania ulg w 
spłacaniu tych należności  - w załączeniu.

                          Ad.10. Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała w sprawie przyjęcia 
Programu rehabilitacji osób niepełnosprawnych w Gminie Solec-Zdrój została przyjęta następującą 



ilością głosów:
za przyjęciem  - 14,
przeciw – 0,
wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr XLIII/205/10 w sprawie przyjęcia Programu rehabilitacji osób niepełnosprawnych w 
gminie Solec-Zdrój – w załączeniu.

                          Ad. 11. Bez uwag przyjęta została uchwała w sprawie wprowadzenia  zmian w 
budżecie gminy na 2010r. 
Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 14 głosami „za”, 0 – przeciw i 0 – 
wstrzymujących się .
Uchwała Nr XLIII/206/10 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2010r. - w 
załączeniu.

                           Ad.11a/ Projekt uchwały w sprawie powierzenia Spółce w Rzędowie zadania 
własnego Gminy nie był omawiany na posiedzeniach komisji.
Wójt Adam Pałys wyjaśnił na Sesji, że podjęcie tej uchwały jest konieczne z uwagi na to, iż 
inwestorem zadania z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi  mogą być jedynie Gminy, nie 
może to być inwestor prywatny, ponieważ Fundusz spójności nie przyjmie wniosku o 
dofinansowanie. Uchwałą tą gmina Solec-Zdrój powierza Spółce do realizacji zadanie własne oraz 
wyraża  zgodę na zawarcie przez gminę Tuczępy umowy wykonawczej do realizacji projektu z 
zakresu gospodarki odpadami komunalnymi.
             Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag do powyższej uchwały. Odczytana przez 
Przewodniczącego Rady i poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 14,
przeciw – 0,
wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr XLIII/207/10 w sprawie powierzenia Spółce pod firmą Zakład Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Rzędowie zadania własnego 
Gminy w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi poprzez ich zagospodarowanie w Zakładzie 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi na terenie byłej Kopalni Siarki „Grzybów” w miejscowości 
Rzędów (gmina Tuczępy) oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę umowy wykonawczej 
niezbędnej dla realizacji projektu pn. „Kompleksowy System Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
w Rzędowie Gmina Tuczepy”, dofinansowanego ze środków wspólnotowych UE – w załączeniu.

                              Ad.11b/ Wójt Adam Pałys poinformował, że w związku z likwidacją Zakładu 
Gospodarki Komunalnej należy wyznaczyć osobę, która będzie zajmowała się inkasowaniem 
należności z tytułu opłaty targowej. Wójt proponuje, aby prace te wykonywał Pan Stanisław Borek. 
Stawki opłaty pozostają niezmienione.
Radni nie zgłosili uwag.
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta 14 -oma głosami „za”, 0 głosów 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących się”.

Uchwała Nr XLIII/208/10 zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek opłaty targowej oraz 
sposobu jej poboru – w załączeniu.

                              Ad.12. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielił Wójt Adam 
Pałys:

− Termin wykonania drogi „Warszawa-Chałupki” został ustalony  na dzień 30 września br. 
Wykonawca zobowiązał się wykonać zadanie w terminie.

− W projekcie budowy kanalizacji w Wełninie są ujęte wszystkie posesje. Pani Borowa może 



podłączyć się do studzienki na  działce p. Kwaśniaka. Zgodnie z planem jest to odległość ok. 10 
m. Nie objęto projektem gospodarstw znajdujących się w dużej odległości od nitki głównej, np. 
p. Bogacza. Tam rozwiązaniem może być oczyszczalnia przydomowa.

− Po odbiorze sieci elektrycznej w Zielonkach zostaną założone lampy w Toczyskach.
− Zgłaszane zaniżenia na drogach, w których zbiera się woda, są oznaczone i będą nadlewane.
− Kamień na polne drogi będzie wożony w miejsca gdzie jest to konieczne.
− Droga od p. Biskupka będzie wysypana rumem, ale dopiero wtedy jak będzie suchy teren.
− Droga we Włosnowicach została zniszczona ciężkimi samochodami podczas budowy 

kanalizacji. Wykonawca zobowiązał się do jej naprawy.
− Z uwagi na brak środków finansowych nie może w tej chwili obiecać, że będzie wożony kamień 

na drogę na Nową Wieś .
− Wniosek o budowę przepustów przy drodze na Gadawę zostanie skierowany do powiatu.
− Ulica Sienkiewicza jest przyjęta do realizacji w planie powiatu  w 2011r.
− Jest przygotowany projekt  techniczny na halę sportową  przy szkole w Solcu. W najbliższym 

czasie rozpoczną się prace  geodezyjne. Jest złożony wniosek o dofinansowanie. Budowa 
zostanie rozpoczęta w przyszłym roku.

                Ad.13. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:

Pan Zenon Pawelec:

− Czy w tym roku będzie wożony kamień na drogi polne?
− Na drodze od strony Strażnika zawalił się przepust. Dodatkowo powiat zasypał go kamieniem. 

Woda nie ma żadnego odpływu i cały sąsiedni teren jest zalany. Może założenie rur 
kanalizacyjnych spowoduje odprowadzenie wody?

− Na nowej drodze należy zrobić mostek, ponieważ znajdujące się tam przyczółki powodują 
zalewanie drogi.

− Zęby chodnikowe przy ogrodzeniu sióstr zakonnych w Solcu-Zdroju oraz przy zakręcie do 
Wełnina są niebezpieczne dla przejeżdżających samochodów.

      Pan Stanisław Grochowski:

− Kiedy będzie robiona droga Piasek Mały – Sułkowice?
− Powiększyć parking przy ośrodku zdrowia, ponieważ dużo pacjentów przyjeżdża samochodami 

i nie ma gdzie zaparkować.

      Pan Jan Galus:

− Poinformował  o możliwości dopłat przez ARR w Kielcach do zakupionego przez rolników 
materiału siewnego i ziemniaków. Dopłaty realizowane są na podstawie przedłożonych faktur.

− Uważa, że konieczny jest remont drogi Sułkowice – Piasek Mały.

      Pan Jan Kaczmarczyk:
− Przy chodniku w Zielonkach, na długości ok. 50 m. zapada się kostka wraz z krawężnikami.

      Pan Wiesław Sowiński:
− Gmina Nowy Korczyn prowadzi odwodnienie na gruntach przylegających do Ludwinowa. 

Powoduje to  cofanie  się wody  i tworzenie się rozlewisk na gruntach rolników naszej gminy. 
Sytuację rozwiązałoby wykopanie rowu od Kanału do Strugi.

      Pan Jerzy Łukasiewicz:



− Uważa, że wyrównanie drogi do p. Biskupka jest konieczne.
− Rum na drogę mógł być wywieziony podczas słonecznych i suchych dni.

      Pan Czesław Zeliasz:

− Zwrócił się o pomoc w ubieganiu się w powiecie o dalszą budowę drogi Piestrzec- Magierów.

      Pan Waldemar Korniłowicz:
− Przy ul. Partyzantów jest wykopany rów, pośrodku którego znajduje się duży pień po ściętej 

akacji. Piętrzy on wodę, która z kolei wypływa na drogę.

      Pan Stanisław Żelazny:
− Konieczna jest budowa przepustu pod p. Kucem.
− Poprawić nawierzchnię drogi na Pojezierze.

                    Wójt Gminy Adam Pałys wyjaśnił:

− Zalewany teren przy drodze w Chinkowie będzie odwodniony.
− Specjaliści od budowy dróg uważają, że zęby przy chodnikach w wymienionych miejscach nie 

są żadną przeszkodą dla użytkowników tych dróg.
− Droga Sułkowice – Piasek Mały jest zniszczona. Ponieważ ma być budowana, nie będzie 

przeprowadzany jej remont.
− Zastanowi się na budową drugiego wyjazdu z parkingu przy ośrodku zdrowia. Kierowcy mają 

również do dyspozycji parking przy ul. Sienkiewicza i Słonecznej.
− Pomoc oferowana przez Caritas w ubiegłym roku wywołała duży konflikt między 

mieszkańcami, w związku z czym w tym roku nie będzie żadnej pomocy ze strony Caritas dla 
poszkodowanych w powodzi.

− W sprawie chodnika w Zielonkach zostanie wystosowany wniosek do powiatu.
− Wykopanie rowu w Ludwinowie jest możliwe po uzyskaniu zgody wszystkich właścicieli 

działek przez które przebiega ów ciek. Jest to melioracja szczegółowa i Gmina nie może bez ich 
zgody wykonywać żadnych prac. Aby wyczyścić kanał należy pozbierać zgody rolników na 
wejście na grunt.

− Droga do p. Biskupka nie była ujęta w planie na ten rok, w związku z czym jej dokończenie 
będzie wykonywane w miarę posiadanych środków finansowych. Droga jest przygotowywana 
pod asfalt i żadne równanie nawierzchni nie jest wskazane.

− Zwróci się do powiatu z wnioskiem o dokończenie budowy drogi Piestrzec-Magierów.
− Pień po akacji zostanie usunięty z rowu.
− Przepust obok p. Kuca ma być wykonany przez powiat.
− Zostanie zgłoszony wniosek do wykonawcy o poprawę drogi na Pojezierze.

      Pan Zenon Pawelec:
− Usunąć gałęzie przy drogach ponieważ pogarszają widoczność podczas jazdy.

      Pan Stanisław Doktór:
− Na jego posesji znajduje się drewniany słup wysokiego napięcia. Jest zniszczony i grozi 

przewróceniem. ZEORK nie chce go usunąć.

                  Pan Adam Pałys:
− Do powiatu przekaże wykaz właścicieli działek przylegających do drogi, którzy są zobowiązani 

do usunięcia gałęzi we własnym  zakresie.
− Wystąpi do ZEORK-u o usunięcie słupa z posesji p. Doktora.



                        Ad.14. W związku z wyczerpaniem się porządku posiedzenia Przewodniczący Rady 
Zenobiusz Kowalczyk dokonał zamknięcia XLIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady

Danuta Grabda                                                                           Zenobiusz Kowalczyk 


